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ÚVODNÍ SLOVO  
STAROSTY
Vážení spoluobčané, 
v době, kdy jsem přemýšlel, co napsat do dalšího čísla 
zpravodaje, tak naši hokejisté získali po dlouhých letech 
zlato na mistrovství světa. A po neskutečných 39 letech 
na domácí půdě. Hokej je u nás prostě fenomén a fandí  
i ti, kteří normálně sport nesledují. Vždy po každém tako-
vém úspěchu to společnost stmelí.
Rozhodl jsem se, že budu pokračovat ve svém úvodním 
slově sportovní tématikou. V Měníně funguje Sokol Mě-
nín od roku 1906. Sportovní klub Měnín měl v roce 2020 
stoleté výročí od založení. Bohužel oslavy tohoto jubilea 
zhatila pandemie.  
Děti mohou také najít uplatnění u hasičů, v mažoretkách 
nebo na boulderingové stěně. Za poslední léta v Mění-
ně vznikla sportovní infrastruktura na dobré úrovni. Od 
rekonstrukce fotbalového areálu až po sportovní halu, 
která splňuje nejpřísnější regule pro pořádání mezinárod-
ních zápasů. Zároveň ale vedle haly strádá chátrající So-
kolovna, která je i s areálem nyní v majetku obce. Příští 
rok slaví tato budova 100 let od svého dokončení. Osud 
sokolovny bude předmětem širší diskuze a věřím, že se 
najde dobré řešení, jak s touto historickou budovou bude 
naloženo.

Obec Měnín má nyní v plánu vytvořit další sportoviště 
pro mladistvé. Projekt parkourového hřiště máme vypra-
covaný už nějaký měsíc a stále se čekalo na nějaké do-
tace. Ty bohužel nepřišly a zřejmě ani v nebližší době ne-
přijdou.  Ale i bez dotační podpory se dá leccos postavit. 
Mám velkou radost, jak se prezentují děvčata v házené. 
Kdo ví? Třeba za pár let budeme mít ženskou házenou 
v Měníně prvoligovou. A bude se o nás psát, jako v mi-
nulosti o mistrovi sportu a olympionikovi v házené Ja-
roslavu Konečném nebo paralympionikovi Reném Šin-
delářovi, který startoval v cyklistickém závodě na hrách  
v Atlantě 1996.
Abychom nebyli jen u házené. Je třeba poděkovat všem 
trenérům a trenérkám, kteří se věnují mladým fotbalis-
tům, hasičům, lezcům, mažoretkám nebo těm, co rozvíjí 
lásku ke sportu u těch nejmenších.  
Přeji všem měnínským sportovcům a realizačním týmům 
plno sil, odhodlání, radosti ze své činnosti v příští sezóně 
a slibuji, že se půjdu na vás všechny podívat, jak se vám 
daří.

Váš starosta
Marek Chudáček
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Výpis z usnesení Zastupitelstva 
obce Měnín č. 02/2024 ze dne 02. 
05. 2024

Usnesení I: ZO bere na vědomí kontrolu plnění usnesení 
ze Zastupitelstva obce č. 01/2024.       

Hlasování: Pro - proti - zdržel se
   12  -    0    -    0

Usnesení II: ZO bere na vědomí činnost obce.
Hlasování: Pro -  proti - zdržel se

   12  -    0    -    0

Usnesení III: ZO schvaluje Zprávu o uplatňování ÚP  
Měnín a pokyny pro zpracování Změny č. 3 ÚP Měnín 
doplnění lokalit. 

Hlasování: Pro -  proti - zdržel se
   12  -    0    -    0

Usnesení IV: ZO bere na vědomí informace o postupu 
prací na projektu  „ČOV MĚNÍN – INTENZIFIKACE A MO-
DERNIZACE“.

Hlasování: Pro -  proti - zdržel se
   12  -    0    -    0

Usnesení V: ZO Měnín pověřuje starostu obce k získání 
informací pro další možné vložení finančních prostředků 
na termínovaný vklad u společnosti ČSOB.

Hlasování: Pro -  proti - zdržel se
   12  -    0    -    0

Usnesení VI/1: ZO schvaluje navrženou Síť soci-
álních služeb pro rok 2025 v ORP Židlochovice.                                                                                                                                    
                                         Hlasování: Pro -  proti - zdržel se
  12  -    0    -    0

Usnesení VI/2.1: ZO schvaluje poskytnutí finančních 
prostředků na zajištění financování sociálních služeb  
v rámci dotačního programu „Podpora základních čin-
ností v oblasti poskytování registrovaných sociálních slu-
žeb občanům města Židlochovice a občanům správního 
obvodu ORP Židlochovice pro rok 2024“ v celkové  výši 
1020,- Kč. 

Hlasování: Pro -  proti - zdržel se
   12  -    0    -    0

Usnesení VI/2.2: ZO schvaluje Smlouvu o zajištění fi-
nancování sociálních služeb v rámci dotačního progra-
mu „Podpora základních činností v oblasti poskytování 
registrovaných sociálních služeb občanům města Židlo-
chovice a občanům správního obvodu ORP Židlochovice 
pro rok 2024“ mezi městem Židlochovice, Masarykova 
100, 667 01 Židlochovice a obcí Měnín, Měnín 34, 664 57 
Měnín a pověřuje starostu obce podepsáním této smlou-
vy.

Hlasování: Pro -  proti - zdržel se
   12  -    0    -    0

Usnesení VII/1: ZO schvaluje SMLOUVU O NÁJMU 
PROSTOR PRO UMÍSTĚNÍ PARCELBOXŮ mezí firmou 
PPL CZ s. r. o., IČO: 251 94 798, se sídlem K Borovému 
99, Jažlovice, 251 01 Říčany a Obcí Měnín, Měnín 34  
a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy.

Hlasování: Pro -  proti - zdržel se
   12  -    0    -    0

Usnesení VII/2: ZO bere na vědomí žádost manželů xxx, 
Měnín 10 a prověří možnost vybudování pohybových 
prvků (parkour, rampa, pumptrack) pro volnočasové ak-
tivity

Hlasování: Pro -  proti - zdržel se
   12  -    0    -    0

Usnesení VII/3: Zastupitelstvo obce bylo seznámeno 
se zprávou Finančního výboru. Se zprávou Kontrolní-
ho výboru bude ZO seznámeno na dalším zasedání ZO  
z důvodu nemoci předsedy Kontrolního výboru pana Da-
vida Kirše.

Hlasování: Pro -  proti - zdržel se
   12  -    0    -    0

Celý zápis je možné zhlédnout na webových stránkách 
www.menin.cz v sekci Zápisy ze zastupitelstva.
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Co jsme v roce 2023 
udělali pro životní 
prostředí?
Díky obyvatelům se naše obec může za rok 2023 pochlu-
bit výsledky sběru vysloužilého elektrozařízení předané-
ho ke zpětnému odběru společnosti Elektrowin o celkové 
hmotnosti 2,11 t. Každý obyvatel tak odevzdal průměrně 
1,13 kg spotřebičů. Ušetřili jsme tak spotřebu elektřiny  
a snížili produkci skleníkových plynů. Nespotřebovali 
jsme ropu, železnou rudu, měď a hliník, které jsou po-
třebné pro průmyslovou výrobu. Nahradili jsme je právě 
recyklací odevzdaných spotřebičů. 
Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje Osvědčení o podí-
lu na zlepšení životního prostředí, které na základě do-
sažených výsledků vystavil kolektivní systém pro sběr  
a recyklaci vysloužilých spotřebičů Elektrowin.
Vyplývá z něj, že díky našim odpovědným obyvatelům 
došlo za rok 2023 k úspoře produkce CO2 o 23,77 tun. 
Tipnete si, kolik smrků pohltí stejné množství CO2? 10 ks!
Také nebylo nutné vytěžit a spotřebovat 1 236,23 litrů 
ropy. Představte si, že z tohoto množství se pokryje spo-
třeba pohonných hmot auta např. na cestu z Prahy do 
Brna po dálnici D1 a to 47krát.
Došlo také k úspoře 12 726,03 kWh energie. Asi stejné 
množství jako kdybychom spustili cyklus myčky nádobí 
12727krát.
Z odevzdaného množství spotřebičů se podařilo vrátit do 
výroby 1 221,68 kg železa. Takové množství recyklova-
ného železa je možné použít pro výrobu 51 ks nových 
praček, aniž by bylo nutné těžit železnou rudu.
Recyklací vysbíraných spotřebičů se také podařilo získat 

42,20 kg mědi, což stačí pro ražbu 7502 1€ mincí, nebo 
51,07 kg hliníku, který by stačil na výrobu 3405 plecho-
vek o objemu 0,33 l.

Pamatujte! Elektrozařízení obsahuje nejen dále využitelné 
materiály, ale také škodlivé látky. Odhozením do popelni-
ce se elektrozařízení nedostanou k recyklaci, ale skončí 
nevyužité na skládce. Odevzdávejte spotřebiče na sběr-
ný dvůr nebo poslednímu prodejci při zakoupení nového!

 

 

OBEC MĚNÍN
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Svoz odpadu
Stáhněte si novou aplikace od svozové firmy. 
Spuštěna bude od 1.7.2024. Buďte v obraze, 
kdy se jaký odpad vyváží v naší obci.
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Vítání občánků  
do společnosti
V sobotu 13. dubna 2024 se konalo slavnostní vítání no-
vých měnínských občánků v obecním sále za radnicí. Na 
vítání bylo pozváno celkem 9 dětí, z toho 4 děvčata a 5 
chlapců narozených v druhé polovině roku 2023. Kulturní 
vložku obstaraly děti z mateřské školy a mažoretky Me-
lody Měnín. 
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Okénko z mateřské 
školy
Květen se chýlí ke konci a my máme před sebou necelé 
dva měsíce, než se naše mateřinka uzavře. Nejen kolek-
tiv zaměstnanců, ale i děti budou odpočívat a zároveň 
se pozvolna připravovat na nový školní rok. Někteří se 
vrátí za námi do školky, přivítáme nové děti a někteří se 
rozeběhnou do základní školy, kde jim začne nová životní 
etapa. Pojďte se s námi ohlédnout za uplynulým druhým 
pololetím školního roku 2023/2024. 

Leden
Již tradičně jsme nový rok přivítali v místním kostele sv. 
Markéty a pár dní poté jsme ve školce přivítali Filcové di-
vadlo s interaktivním programem Hmyzí kamarádi. S be-
sedou o dentální hygieně k nám zavítaly mladé studentky 
a naši předškoláci se vypravili do brněnského Vida cent-
ra za zajímavým programem z lékařského prostředí. 

Únor
I v tomto měsíci za dětmi přijelo divadlo. Tentokrát to 
bylo divadlo NAVLNCE s Pošťáckou pohádkou. Každá 
třída uspořádala svůj karneval, kterým jsme ukončili ma-
sopustní veselí.

Březen
S dětmi jsme se vydali do místního kina za představením 
divadelního spolku Musica Anime. Příběh o Smolíčkovi 
byl poučný a zároveň rozverný. 

Duben
Kniha má svůj svátek v měsíci v březnu, ale to nám ne-
zabránilo navštívit knihovnu i v následujícím měsíci.  
S předškoláky jsme se vydali do knihovny v Újezdě  
u Brna, kde nás velmi přátelsky přivítaly dvě milé paní 
knihovnice. Děti se zde posilnily svačinou a pak už plnily 
úkoly, prohlížely knížky, povídaly si. Čas nám zde velmi 
rychle uplynul. S pejsky za námi přijela paní Lada, a byť 
to byla již několikátá návštěva s canisterapií, opět nás 
potěšila zajímavým a milým programem. Ani páni poli-
cisté, kteří k nám zavítali, nezklamali. Děti byly z progra-
mu nadšené a hádejte, kolik dětí bude jednou policisty 
či policistkami? Téměř všechny! Aby ne, když si mohly 
vyzkoušet otisky prstů, pouta, neprůstřelnou vestu. Do-
vídaly se spoustu zajímavostí. I v dubnu se děti dočkaly 
divadelního ztvárnění pohádky Žrout útočí, aneb pohád-
ka o podivuhodném stromě v podání divadla Šumafuk. 

pokračování na str. 8
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Květen
Tento měsíc jsme začali školním focením všech dětí  
a zvlášť našich nejstarších, kteří brzy opustí bránu mateř-
ské školy a vykročí do velkého světa! Oslava maminek je 
jistě neopomenutelná, ale stejně důležitá je i oslava Dne 
otců. A tak jsme oba tyto svátky spojili a nově uspořá-
dali oslavu k příležitosti Dne rodin, která se konala 15.5.  
a měla velký úspěch, stejně jako podzimní tvoření s ro-
diči. Den poté nás ve školce navštívila zvířátka, která 
děti též nadchla. Není divu, když si mohly pohladit lišku, 
poštolku nebo vzít do náruče kuřátko. Pozorovat, jak se 
krmí veverka nebo hru mezi prasátkem a obrovským krá-
líkem. O zábavu měly děti postaráno a také se dozvěděly 
spoustu užitečných rad - čím se které zvířátko živí, kam 
zavolat, když najdou zraněné zvířátko, kterému nemohou 
pomoci. I rodiče přispěli zvířátkům různými pamlsky, kr-
mením a ovocem, za což jim náleží poděkování. Až bu-
dete číst tyto řádky, budou mít děti za sebou i návštěvu 
divadla Radost. Tentokrát s veselým a poučným příbě-
hem A pak se to stalo. 

Červen
A co nás všechny čeká v tomto měsíci? Naše předškolní 
děti pasujeme na školáky a symbolicky se s nimi rozlou-
číme. Budeme doufat, že si někdy najdou cestičku zpět 
do mateřské školy a přijdou potěšit mladší kamarády  
a paní učitelky svojí návštěvou, jako to udělali i letos ně-
kteří naši absolventi MŠ. Vydáme se na školní výlet, který 
bude tentokrát zaměřený na zvířátka a to především ko-
níky. Navštívíme farmu JK RUFA ve Velkých Němčicích, 
kde si děti mohou koně nejen prohlédnout, ale také se na 
nich povozit, prohlédnout stáj a seznámit se s množstvím 
práce, kterou koně a stáje vyžadují. I letos si každá třída 
naplánuje svůj výlet a vydá se na přání dětí někam na 
zmrzlinu a kousek toho dobrodružství. 
Mimo tyto všechny aktivity, besedy, návštěvy, předsta-
vení a výlety s dětmi v průběhu roku slavíme narozeniny, 
připomínáme si významné dny jako je například Světový 
den vody, Světový den Downova syndromu, Světový den 
štěstí, Světový den objímání, První jarní den, Mezinárod-
ní den dětí i učitelů. S dětmi v průběhu roku pečeme, 
sázíme kytičky, tvoříme, navštěvujeme místní dvorek se 
zvířátky, bádáme a radujeme se z toho, co nám život při-
náší. V rámci mateřské školy děti navštěvovaly kroužky 
Povídálek a Knihohrátky vedené paní učitelkou z MŠ, 
které byly zaměřené na logopedickou prevenci a na čtení 
s nečtenáři. Zkrátka se nenudíme. 

Krásné jarní dny, radost ze sluníčka a letních radovánek 
vám přeje paní ředitelka s kolektivem MŠ.

dokončení ze str. 7
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Okénko do školní 
družiny
Tak jako každý rok jsme i letos u nás ve ŠD oslavili ma-
sopust. Děti si přinesly nějaký převlek, nebo vyrobily 
jednoduchou masku. Společně jsme si pak uspořádali 
přehlídku a rej masek.
O pár dní později jsme si vyrobili štíty a meče a zahráli si 
na rytíře.
Po jarních prázdninách jsme se přeměnili na nějaký čas 
na indiány.
Letos nám také přálo počasí a my si mohli vyzkoušet, 
jak se chodí a klouže po ledě na slepém rameni Zlatého 
potoka. Pořádně jsme si to užili.
Na začátku března jsme s dětmi navštívili Muzeum ve 
Šlapanicích a absolvovali zde výukový program na téma 
Velikonoce.
Jakmile se oteplilo, opět jsme začali chodit hrát hry na 
farní zahradu.
Letos jsme zde opět nalezli vzácného motýla martináče 
hrušňového (je to náš největší motýl).
Společně s dětmi nás mrzí, že se občasně za branou far-
ní zahrady objeví naházené odpadky. Prosíme, neházejte 
nám je tam. Děkujeme.
V prvních májových dnech jsme společně s dětmi a ča-
rodějnicí Matyldou připravili čarodějnou stezku s úkoly, 
otázkami a hádankami. Bohužel jsme ji museli předčasně 
ukončit, protože nám ji poškodil déšť a vítr.
Minulý týden jsme podnikli vycházku do místní bažantni-
ce. Tady na nás čekal výukový program o lese a zvířát-
kách v něm. Plno her a zajímavých věcí si pro nás připra-
vila paní z Lesního závodu Židlochovice. Chtěli bychom 
poděkovat OÚ a jeho zaměstnancům, kteří nám posekali 
trávu na hrázi a kolem silnice (pro bezpečnější cestu do 
lesa).
Ve ŠD se snažíme být všichni kamarádi. Už několikátý 
rok tu máme vyšší počet chlapců než děvčat, a proto zde 
nechybí sem tam nějaký ten souboj. Ale i přesto si spo-
lečně pohrajeme, užijeme spoustu legrace, podnikáme 
výlety a jeden od druhého se naučíme nové věci.
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Velikonoční dílničky
Poslední středu před Velikonocemi jsme se již tradičně 
setkali v sále OÚ na velikonočních dílničkách. Děti si zde 
mohly s pomocí paní učitelek, asistentek a několika ba-
biček vyrobit velikonoční dekorace nebo nazdobit perní-
ček. Nechybělo také pletení pomlázek, se kterými zase 
pomáhali obětaví tatínci. Dobrovolné vstupné bylo věno-
váno Oblastní charitě Rajhrad a bude použito na činnost 
služeb charity Rajhrad.
Dílničky navštívila spousta dětí i rodičů a každý si odnesl 
něco pěkného. Děkujeme všem za účast i za pomoc při 
organizaci a vytvoření pěkné předvelikonoční atmosféry. 

Národní finále 
v házené dívek
Ve dnech 15. 5. - 17. 5. 2024 proběhlo národní finále  
v házené dívek 6. a 7. tříd v Zubří. Tohoto turnaje se zú-
častnily školy z celé republiky. Základní škola Měnín re-
prezentovala Jihomoravský kraj.  Naše družstvo se umís-
tilo na celkovém 7. místě. Děkuji všem našim hráčkám za 
perfektní reprezentaci naší školy i naší obce. Děkuji také 
trenérům Jiřímu Dolinovi a Denise Dolinové za velkou po-
moc při organizaci a při vedení družstva.
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Projektový týden
Ve dnech 22. 4. – 26. 4. probíhal na naší škole projektový 
týden, který byl zasvěcen tématu voda a jejímu významu 
pro naši planetu. Široká škála aktivit a projektů spoje-
ných s touto problematikou zaujala a bavila nejen žáky, 
ale i pedagogy.

Zeměpis a vlastivěda – diskutovali jsme o vodě na 
Zemi, hledali zajímavosti o světových oceánech, určovali 
na slepé mapě české řeky a jejich přítoky.
Přírodopis, přírodověda – věnovali jsme se koloběhu 
vody, poznávání rostlin a živočichů, kteří mají s vodou 
něco společného, vyráběli jsme myšlenkové mapy.

Matematika – soustředili jsme se na analýzu spotřeby 
vody, zpracovávali grafy.

Fyzika – prováděli jsme pokusy s vodou – např. magické 
vejce, vodní hudba, krystalizace soli...

Angličtina – procvičili jsme angličtinu na pokusech Skitt-
le science a Walking water, mladší děti zpívaly anglic-
ké písničky o vodě, o koloběhu vody, hráli jsme pexeso  
s mořskými živočichy.

Výtvarná výchova – uspořádali jsme soutěž Voda kolem 
nás. Dne 26. 4. proběhlo ve třídách vyhlášení výsledků a 
předání cen. Kromě prací do soutěže jsme vyráběli rybič-
ky, malovali plachetnice, vodní živočichy, linoryty s vodní 
tématikou.

Pracovní činnosti – vytvářeli jsme vodní obludu, pod-
mořskou říši a vyráběli jsme mořské živočichy na různé 
způsoby (ze sirek, omotané vlnou, z potravin – máku, 
těstovin).

V hudební výchově jsme si poslechli spravedlivě rozhoř-
čený rap Voda, symfonickou báseň Vltava a také jsme si 
o vodě a vztahu člověka k životnímu prostředí zazpívali.
Nepostradatelnou součástí byla i vycházka „Cesta kapky 
vody“, která nás provedla koloběhem vody od oblohy až 
do našich domovů.

Pro žáky 8. a 9. ročníků jsme připravili exkurzi do mě-
nínské čističky odpadních vod, kde jsme měli možnost 
nahlédnout do procesu čištění vody a pochopit jeho vý-
znam pro životní prostředí a naše zdraví.
Týden byl plný inspirace a aktivit, které nejen rozšiřovaly 
vědomosti žáků, ale také je motivovaly k odpovědnému 
zacházení s vodou. Fotky a inspiraci najdete v galerii.

Rádi bychom poděkovali firmám, 
které náš projekt podpořily:
OVOCENTRUM V+V s.r.o.

BVK (Brněnské vodárny a kanalizace)
ŘSD (Ředitelství silnic a dálnic – ukázka 

kropicího vozu)



12

ŠKOLSTVÍ
Dívčí olympiáda 
2024
Letošní Dívčí olympiádu jsme v sobotu 23. března 2024 
zahájili v kostele sv. Petra a Pavla, přičemž se zaplnila 
snad všechna místa újezdského chrámu bezmála třemi 
stovkami děvčat, rodiči, organizátory a doprovodem cel-
kem 36 týmů především ze šlapanického děkanátu. 
O vřelé přivítání ve městě se postarala paní starostka 
Marie Kozáková, požehnání účastnicím i olympijskému 
ohni dal pan děkan Petr Hošek spolu s panem farářem 
Pavlem Svobodou a olympijským kaplanem Oldřichem 
Chocholáčem. Zažehnuty byly čtyři louče a spolu s nimi 
se vydal dlouhý průvod pěší cestou po silnici do sportov-
ní haly. Díky strážníkům městské policie bylo postaráno 
o jejich bezpečnost a jistě i díky četným přímluvám veliký 
zástup děvčat doprovázelo krásné počasí. 
Sportovní hala se stala mladým olympioničkám škol-
ního věku zázemím na celý den. Hrál se fotbal, česaly 
se parádní účesy, vyráběly se nádherné obrazy z papíru  
a vaty, testovaly se biblické znalosti, tancoval se just 
dance, skládaly se puzzle, tvořilo se a hrálo divadlo, ba-
revně se upravovala olympijská trička. Finálový program 
pak obstarala velmi oblíbená a tradiční disciplína: kurz 
módní návrhářky, při kterém se jedno z děvčat z kaž-
dého týmu nechá svými parťačkami vyzdobit novinami  
a toaletním papírem - letos na téma květinové šaty. Však 

se nám také sportovní plocha v hale zaplnila kouzelnými 
modelkami s květinovými a jarními motivy. Úžasné! 
Pozdravit všechny účastnice přišel i hejtman Jan Grolich, 
který obdivoval především tvořivost všech děvčat. Na-
bitý program doplnila ještě milým vystoupením dvojice 
brněnských řádových sester cyrilometodějek. Ty s sebou 
přivezly také děti z Cyrilometodějského gymnázia, které 
všechny potěšily krátkým a poučným příběhem. 
Na závěr olympijského dne byly sečteny všechny výsled-
ky a vyhlášeno pořadí týmů 
v kategorii prvního i druhého stupně ZŠ. Vítězství si  
v mladší kategorii vysoutěžila šlapanická děvčata, ve 
starší pak zvítězil společný tým farností Luleč – Tvarož-
ná. Blahopřejeme! 
(Děvčata z Měnína v tandemu se žatčanskými se v silné 
konkurenci dvaceti týmů rozhodně neztratila a vybojova-
la krásné 8. místo! Celý den je provázely, čas s nimi trávi-
ly, dodávaly odvahu, fandily a podporovaly – paní učitel-
ka Lucie Rybová a katechetka Jaroslava Novotňáková).
Skvělý den, skvělí lidé, skvělý duch celé akce. Evangeli-
zační duch našeho průvodu rozhodně nešel přehlédnout. 
Chtěli jsme být v Újezdě u Brna vidět i slyšet. A věříme, 
že tento den zanechá v mnohých svou nesmazatelnou 
stopu… 

František Kroutil, 
jménem všech organizátorů šlapanického děkanství 
S laskavým svolením převzato z FB Dívčí olympiáda 

(Upravila a doplnila Jaroslava Novotňáková)
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ŠKOLSTVÍ
Recitační soutěž
Jako každým rokem, tak i letos se ve středu 3. dubna 
v měnínském kině konalo školní kolo recitační soutěže 
prvního stupně naší školy.
Odpoledne bylo plné krásných recitačních výkonů. Děti 
se moc snažily a porota měla velmi těžký úkol rozhod-
nout, kdo se umístí na pomyslných stupních vítězů. Po-
rota se svého úkolu zhostila se ctí a tímto jim všem moc 
děkujeme.
Program doplnily děti, které předvedly úžasné výkony  
i z jiných oblastí umění. Jedním z vystoupení byla hra 
na akordeon se zpěvem (Filip a Vašek z 5. třídy), zatan-
čily mažoretky (Natálka, Nastěnka a Kája z 5. a 6. třídy)  
a děvčata z tanečního klubu (Emičky, Kačka, Šárka  
a Bára - 3.,4. a 5. třída), na housle krásně zahrál Jáchym 
ze 2. třídy, dále jsme si poslechli hru na klávesy (Nikolka 
z 2. třídy a Lucka z 5. třídy), hru na flétnu (Eliška z 5. třídy) 
a v závěru zatančili tanečníci z DSP Kometa Brno (Vojta z 
9. třídy s taneční partnerkou Mercedes). Programem nás 
skvěle provázeli moderátoři Hanka a Vojta z 9. třídy. Za-
recitovat přišli i vítězové ve svých kategoriích z 2. stupně 
naší školy (Filip, Denisa, Jakub a Vojta).
Kino praskalo ve švech. Tímto děkujeme všem rodičům, 
prarodičům, kamarádům, že přišli soutěžící a vystupující 
děti podpořit svojí účastí a potleskem. V kině panovala 
skvělá atmosféra. Děkujeme :)
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Víte, kde jsou  
v Měníně Ostudy  
a co je čmelín? 
Ostudy jsou místo za uličkou, která vede téměř naproti 
stánku pekařství Kesi ke Zlatému potoku. Přejdete most 
a místo s vysazenými převážně ovocnými stromy a keři 
po pravé ruce jsou tzv. Ostudy. 
Stromy, které plodí jablka, hrušky a švestky, je potřeba 
vždy na jaře pořádně opylovat. 
Podpořit opylování v tomto místě se rozhodli kluci Ton-
da a Mirek s tatínkem Jaromírem Popelou, a proto zde 
umístili čmelín. 
Jedná se o domeček pro čmeláky, kteří mají v přírodě 
nenahraditelnou roli. Opylují okrasné i plodící rostliny. 
Některé rostliny opylují pouze čmeláci, pokud je chladno 
a včely ještě nelétají. 
Protože jsou otužilejší, tak jsou čmeláci jedinou nadějí 
pro opylení květů rostlin, které vykvétají brzy na jaře.
Také se vám zdá, že let čmeláka působí na první pohled 
neohrabaně? Hmyz při něm podává úctyhodný výkon. 
Už frekvence kmitání křídel kolem 120 mávnutí za sekun-
du vyžaduje zvláštní adaptaci svalů. Žádný ze svalů lid-
ského těla by nebyl něčeho podobného schopen. Ve 
velehorách létají čmeláci v nadmořských výškách až do  
5 600 metrů. I to je výkon hodný obdivu vzhledem k tomu, 
že řídký vzduch hůře nese a obsahuje méně kyslíku. Děl-
nice čmeláků nasbírají při svých výpravách za potravou 
těžký náklad pylu a nektaru a do hnízda se mohou vracet 
se zátěží, která se blíží hmotnosti jejich těla. S takovým 
nákladem se obtížně chodí, natož pak létá…

Článek jsem psala 20. května, kdy zrovna hlásili v rádiu, 
že dnes je Světový den včelstva všeho druhu. Slaví se  
v den narozenin Antona Janši, slovinského včelaře, který 
je považován za jednoho ze zakladatelů moderního vče-
lařství.

Petra Kiršová
Foto: Tonda a Mirek Popelovi

čmelák

Měnínský dvoreček 
Na jaře v Měníně vzniklo krásné místo pro hospodářská 
zvířata. 
Marcela a Jirka Popelovi se svými dětmi se postarali  
o prostor, který převzali od jiného majitele a předělali jej 
na útulné místo pro jejich zvířátka a pro potěchu všech, 
kteří se k tomuto místo vydají. 
Dvoreček najdete, když půjdete na Vinohrádky horní 
cestou za bytovkami, viz přiložená mapka.
A jaká zvířátka zde najdete? Ovce, kozy, slepice, kohou-
ta, kačeny, králíka, prasátka…
Nově přibyl i holubník a také nechybí posezení, kde 
si můžete odpočinout a kochat se nejen dvorečkem,  
ale i okolní přírodou. 
Přijďte, budeme moc rádi. Jen zvířátka nám nekrmte! Po-
kud jim chcete něco přinést, nechte to prosím v přiložené 
nádobě a my se o to již postaráme. 

Moc děkujeme a těšíme se na vás
Marcela a Jirka Popelovi
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Máte tůň? A mohla 
bych ji vidět?
Na nápad vybudovat v Ostudách vodní plochu mě při-
vedla přítomnost spodní vody v kalníku bývalých závlah 
kousek od nově vysazeného větrolamu. Překvapila mě 
výška hladiny, která se i v letě nacházela pouze 130cm 
pod povrchem. Začal jsem hladinu pravidelně monitoro-
vat a zjistil jsem, že se v průběhu roku pohybuje v hloub-
ce 100 – 130 cm. Pak už stačilo jen najít pro tůň místo. 
Katastr nemovitostí mi napověděl, které pozemky jsou 
obecní, a největší vhodná obecní plocha v této lokalitě 
se nacházela právě v zatáčce cesty vedoucí k Raleňáku. 
V místě se nevyskytovalo nic zvláště ekologicky hodnot-
ného. Rostl tam hlavně rákos, staré bezy a kopřivy. Ob-
čas tam někdo vyvezl loňské brambory nebo vylisované 
hrozny. 

Návrh s vizualizací jsem předložil členům rady obce, ta 
ho schválila a vyčlenila na něj peníze v rozpočtu na rok 
2024. Samotná realizace začala dvoumetrovou sondou, 
i když jsem si byl poměrně jistý, že v místě budoucí tůně 
bude voda zhruba ve stejné hloubce jako v kalníku, kte-
rý je odtamtud ani ne 100 m. Voda začala nastupovat 
okamžitě a za pár dní dosáhla očekávané výšky cca 110 
cm pod povrchem. V polovině dubna začaly tedy samot-
né výkopové práce, které provedla firma SEKANINA-
-SEVUD, s.r.o. Postup prací byl následovný. Geodetické 
vyměření pozemku se uskutečnilo 10. 4. 2024. Likvida-
ce náletových dřevin a srovnání terénu proběhlo 16. 4. 
2024, den nato následovalo odstranění skrývky. Výkopo-
vé práce se konaly 18. - 19. 4. 2024. Odvezeno bylo 33 
nákladních aut hlíny (280 t zeminy). 

Dne 20. 4. 2024 jsme tůň osázeli rostlinami (proskurník 
lékařský 20x, kyprej vrbice 5x, máta vodní 7x, kosatec 
žlutý 12x, vrba jíva 4x). K tůni jsme umístili lavičku, abys-
te mohli posedět a také jsme zatloukli pár kůlů, abyste si 
mohli opřít kolo či uvázat psa. Psům přístup do tůně však 
zakázaný není.
Tůň je napájena výhradně spodní vodou, má rozlohu cca 
350 m2 (z toho vodní plocha asi 120 m2) a hloubku 1,2 
m - 1,5 m pod úrovní terénu, z toho hloubka vody se 
předpokládá od 0 až 30 cm za sucha a až 60 cm ve vlh-
čích obdobích. Tůň je obehnána valem o výšce 0,5 m  
a šířce 1 metr.
Možná si teď říkáte, proč má tůň kolem dokola val, 
když je voda hluboko pod ním. Důvodem jsou hnojiva.  

pokračování na str. 16
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Všude okolo se rozprostírají pole, a protože tůň je nejníže 
položené místo v okolí, ta voda, která by se při silném 
dešti nevsákla, by spláchla dusíkatá hnojiva z pole do 
tůně. Pokud bychom val neudělali, tak bude tůň stále ze-
lená (plná toxických sinic). Val je vytvořen z hlíny ze dna 
tůně, aby nedocházelo k vyplavování dusíku z hlíny, která 
se nacházela na povrchu a kam se dusík léta ukládal.  
I přes všechna tato opatření jsem přepokládal, že prvních 
pár let bude tůň od jara do podzimu zelená. Zatím se 
však zdá, že obsah dusíku ve vodě je nízký, protože ani 
po 2 měsících od realizace se sinice v tůni nijak viditelně 
neprosadily a voda je čistší než třeba v rybníčku. 
Tůň nikdy nebude mít průzračnou vodu, není to horské 
jezero s přítokem a odtokem, ale je čistá natolik, aby 
mohla poskytovat útočiště vodním živočichům a sloužit 
jako zdroj vody pro zvířata, která ji již v hojném počtu  
navštěvují. Mohla se proto zrušit blízká napáječka, kte-
rou měnínští myslivci museli pravidelně doplňovat. Již 4. 
5. 2024 (tři týdny od výkopu) byli v tůni pozorováni první 
živočichové - znakoplavky, bruslařky, potápníci a nejrůz-
nější larvy hmyzu, které jsou důležitým článkem potrav-
ního řetězce, nad tůní už také létaly vážky a konipasové.  
V této době jsme zde také vypustili 8 žab (skokan). Pře-
kvapil nás výskyt velmi vzácného vodního brouka vo-
domila vodního, což je největší vodní brouk na světě 
(dorůstá až 5 cm). Vodomil naši novou tůň zřejmě použil 
jako odpočívadlo při cestě mezi již zavedenými tůněmi. 
Všechno samozřejmě nemůže být růžové a prvních ně-
kolik let budeme usilovně bojovat s rákosem, který zůstal 
hlavně na jižní straně a pokud bychom ho neomezovali, 
tak tůň brzy kompletně zaroste.
Prosba na závěr: Do tůně a na její břehy jsou umístěny 

pařezy, větve a balvany k obohacení prostoru o různé 
typy mikrohabitatů, které přispívají k větší druhové roz-
manitosti. Každý takový mikrohabitat má svůj účel. Pro-
tože se jedná o prostor určený primárně živočichům, 
rostlinám a houbám, prosíme všechny návštěvníky, aby 
do tohoto prostoru nijak nezasahovali. Nic prosím neod-
valujte, nebořte, neházejte ani nevysazujte do tůně na 
vlastní pěst. Hlavně ne ryby, které by stávající ekosystém 
kompletně zničily. I ponechaná hromada větví podél jižní 
strany je naším záměrem. Jedná se o broukoviště a záro-
veň zázemí pro různé další živočichy. Na podzim budeme 
pokračovat ve výsadbě větrolamu ve stejné lokalitě, kte-
rý povede kolem tůně směrem na kopec Žerotínky, tak-
že se nám tůň a přilehlý remízek, kde roste hlavně topol 
osika, propojí. Drobní živočichové tak budou moci volně 
migrovat od potoka až k tůni a pak případně dál, kam 
jim až větrolam (biokoridor) vysadíme. Tůň byla nakonec 
spolufinancována z prostředků, které obec Měnín získala 
z dotačního programu JMK.
Komise pro životní prostředí chystá další projekty, ale  
o tom zase příště.

Hledáme dobrovolníky
Komise pro životní prostředí chce v budoucnu or-
ganizovat různé akce jako například výsadbu stro-
mů a keřů a následnou péči o ně, stavění oplocenek 
apod., a proto hledáme dobrovolníky, kteří by se 
k nám chtěli přidat. Pokud máte zájem, napište na  
lukaskopriva@seznam.cz a my vám dáme v čas vědět 
o chystané akci. Každého dobrovolníka mezi námi 
rádi přivítáme a třeba vás i něco nového naučíme. 
Výsadbou zeleně totiž práce teprve začíná.

dokončení ze str. 15
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Živý nepořádek, 
jinými slovy 
mikrobiotop
Komise pro životní prostředí přišla s dalším projektem 
tzv. mikrobiotopů, které se již začínají postupně objevo-
vat po rozličných místech v obci. Nejlepší na něm je, že 
je zcela zdarma a navíc prakticky bez práce. Někdy totiž 
to nejlepší, co můžete udělat, je nedělat nic, jen nechat 
věci svému osudu. Tyto mikrobiotopy či mikrohabitaty 
totiž mají podobu obyčejných neúhledných hromad větví 
či kamení, ležících kmenů stromů, starých pařezů apod. 
To, co může vypadat jako pozapomenutý nepořádek, tu 
vzniká naprosto promyšleně a záměrně. Smyslem celého 
projektu je vzdát se nepatrné části obecního pozemku ve 
prospěch hmyzu, plazů, ptáků a drobných savců, nižších 
i vyšších rostlin, hub a rozličných mikroorganismů. 
Možná to některé z vás překvapí, ale staré odumřelé 
stromy nebo jejich části, které se jeví mrtvé a neužiteč-
né, jsou pro druhovou pestrost významnější než stromy 
mladé a živé. Každý takový jednotlivý prvek může nabíd-
nout rozličné podmínky pro různé druhy živých tvorů. Tak 
například ležící dřevo může být ve spodu vlhké, zatímco 
v horní části bude nejspíš vyschlé a osluněné, a každá 
jeho část přiláká jiného zájemce. Někteří tvorové se dře-
vem přímo živí, další konzumují organismy, které dřevo 
rozkládají a zpracovávají (houby a hmyz) a existují i tací, 
kteří mrtvé dřevo využívají k založení hnízda, každý tvor 
si svoje útočiště vybere dle svých potřeb a preferencí. 
Hromady kamení sice nikdo nekonzumuje, ale zase mo-

hou posloužit jako úkryt, pozorovatelna nebo solárko. 
Přírodního nepořádku přibude i ve vodě. V divočejších, 
hůře přístupných místech slepého ramene ponecháme 
velké kusy starých pařezů, aby mohly poskytnout zdroj 
potravy pro bakterie a houby, substrát pro uchycení 
řas a různých bezobratlých (např. houby, měkkýše, lar-
vy hmyzu), pro další živočichy zase poslouží jako úkryt  
a v neposlední řadě může takový vyčuhující kus kmenu 
zastat funkci heliportu pro vodní ptáky nebo mola pro 
žáby. 
Tyto objekty se budou samozřejmě objevovat na méně 
významných, spíše odlehlejších místech naší obce, aby 
nikde nepřekážely a nikoho nepohoršovaly svou uvolně-
nou estetikou.  Pojďte se podívat, jak může živý nepořá-
dek vypadat v praxi. 

-bk-

Ukliďme Česko
Na akci Ukliďme Česko se letos v Měníně sešlo více než 
70 skalních fanoušků čistého prostředí a společnými silami 
odstranili 3,8 t odpadu. Dokončen byl úklid Libušiny hráze  
a prvního lesíku nad Libušinou hrází směrem na Opatovice.

Děkujeme všem zúčastněným!
-bk-

Šedá je teorie, zelený strom života. Názorná ukázka  
mikrohabitu v podobě odumřelého stromu.
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Český den 
proti rakovině
Velké díky!

A to vám, kteří jste nám přispěli a také dobrovolnicím, 
které mi se vším ochotně pomohly:
Martina Jochmanová, Lucie Baráková, Romana Králo-
vá, Renata Prokešová, Jarmila Konečná, Marie Šillerová, 
Zdeňka Tichá, Jiřina Dolinová, Jana Sitařová, Svatava 
Sekaninová, Jiřina Ralenovská, Blanka Hložková.

Petra Kiršová

Měnínský Havránek 
znovu zve maminky 
a děti
Mateřský klub Měnínský Havránek byl založen v roce 
2017 a od té doby nabízí dopolední program pro mamin-
ky a děti do tří let. Nedávno převzala jeho vedení Helena 
Baxantová. Helča navázala na program, který probíhá  
v úterý od 9.30 a podle společné domluvy. 
V Havránku se můžete těšit na zpívání, tanečky, hraní na 
hudební nástroje, malování štětcem i prstovými barvami. 
Naučíte se různé básničky s pohybem i nové hry, které 
využijete i při hraní s vašimi dětmi doma. Pohyb a hrubou 
motoriku v Havránku moc rádi rozvíjíme pomocí motoric-
kého koberce, opičí dráhy, přelézání průlezky a houpání 
na houpačce. Nově si děti mohou zkusit točení na kolo-
točce. Po svačince mají pak děti volné hraní a možnost 
prozkoumat i horní patro bývalé hasičky, kde na ně čeká 
spousta hraček. 

Děkujeme všem, kteří program s Havránkem pravidelně 
navštěvují, děkujeme za podporu ze strany obce a sr-
dečně zveme na další setkání.
Také děkujeme Evě Kováčové za její několikaleté půso-
bení a péči o Havránek i všechny děti a rodiče, kteří jím 
prošli.

Facebook: skupina Měnínský Havránek
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Ženy v kroji 2024
V sobotu 25.05.2024 se uskutečnil 3. ročník akce Ženy 
v kroji.
Dopolední zvaní občanů Měnína probíhalo opět v klid-
ném duchu – i když nám trochu sprchlo. Děkujeme všem, 
kteří nás podpořili a také ochutnali skvělé koláče, které 
nám i letos tradičně napekly Zuzana Doležalová a Ivana 
Chládková, jimž moc děkujeme. 
Jelikož se letos nemohl zahájení akce zúčastnit pan sta-
rosta, zastoupil jej místostarosta Dan Wagner, který ženy 
přivítal a oficiálně akci zahájil.
V letošním roce nám k průvodu obcí, tanci i poslechu 
hrála DH Lácaranka, o víno do průvodu se nám už třetím 
rokem postaralo naše oblíbené Vinařství Mečl z Morav-
ského Žižkova a na večerní zábavě bylo možné tradičně 
ochutnat víno z Vinařství Měřínská z Rakvic. Děkujeme  
i Řeznictví & uzenářství Pelikán, kteří nám připravovali 
menší občerstvení na akci. V neposlední řadě patří vel-
ký dík i ostatním občerstvovacím zastávkám v průběhu 
průvodu.
Počasí nám letos trošku zkomplikoval déšť, jak při zvaní, 
tak hlavně při průvodu. To nás ale nezastavilo. Večerní 
zábava už proběhla zcela bez deště.
Děkujeme všem za milé ohlasy a podporu, která je pro 
nás opravdu důležitá, obci Měnín a panu starostovi za 
možnost tuto akci i v tomto roce uspořádat. Za foto dě-
kujeme Jiřímu Doležalovi.
Ale to největší poděkování patří právě ženám, které byly 
tou hlavní součástí a udělaly tak tuto akci ještě úžasnější! 
Letos se sešlo 33 skvělých měnínských žen a 3 šikovní 
sklepníci.
Termín akce pro příští rok nyní vychází na sobotu 
17.05.2025. Pro příští rok plánujeme první organizač-
ní schůzku začátkem února 2025. O první schůzce 
vás budeme včas informovat na sociálních sítích obce  
a z místního rozhlasu.
Jsme velice rády, že vás i letos akce potěšila a budeme 
se těšit, snad již tradičně, příští rok na Ženách v kroji.
Přeji všem hezké léto a na viděnou u další měnínské 
akce. 

Markéta Chládková



SPOLEČNOST

20



SPOLEČNOST

21

Zájezd Klubu 
seniorů Měnín na 
Slovanskou epopej
Alfons Mucha, ivančický rodák, zanechal českosloven-
skému lidu monumentální dílo dvaceti pláten, na kterém 
pracoval dlouhých 18 let. Obec Měnín proto uspořádala 
pro Klub seniorů Měnín zájezd do nedalekého Morav-
ského Krumlova, kde je momentálně tento skvost vysta-
vován. Po dechberoucí prohlídce expozice se účastníci 
zájezdu prošli na náměstí a zakončili tento výlet společ-
ným obědem v restauraci U Matěje. Slunce krásně hřálo 
a jeho paprsky se odrážely i na částečně opravený zá-
mek v naději, že ztvárnění historie slovanského národa 
zůstane v blízkosti umělcova rodiště a nepřesune se do 
hlavního města.   

Foto a text -mch-

Výroční schůze 
seniorů

Dětské rybářské 
závody
V sobotu 25. 5. proběhly opět na našem rybníčku dět-
ské rybářské závody. 28 malých rybářů se sešlo již před 
šestou hodinou ranní a v doprovodu dospělé osoby se 
snažili ulovit největší rybu či vyhrát alespoň diplom a dár-
kový poukaz za nejvíce ulovených ryb. 
To se nakonec povedlo Agátě Česalové, která ulovila  
5 ryb v celkové délce 206 cm.
Filip Kotlár se mohl radovat z největšího úlovku, který 
měřil 86 cm. 
Pro všechny děti pak byla připravena tombola a sladká 
odměna. 
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Klub seniorů Měnín
Ohlédnutí za aktivitou klubu. 
Letošní rok jsme zahájili 22. ledna besedou, na které nám 
pan Ladislav Hrdlička vyprávěl a promítal snímky z ná-
vštěvy Argentiny. 
V únoru jsme jeli do boleradického divadla na operetu 
„Na tý louce zelený“. Jako pokaždé bylo představení 
úžasné. 

V březnu jsme si udělali výlet do Rájce–Jestřebí na výsta-
vu kamélií, již jsme spojili s prohlídkou zámku a galerie, 
kde byla k vidění výstava obrazů. 

Dne 8. března připravila obec v sále za radnicí setkání 
seniorů. Bylo připraveno pohoštění a pro dobrou náladu 
hrála harmonikářka Terka Kniežová. Děkujeme za příjem-
né odpoledne. 

Dne 16. března jsme potřetí ve spolupráci s obcí při-
pravili velikonoční jarmark. Své zboží zde nabízeno 32 
prodejců. Připraven byl i koutek s živými mláďátky, které 
venku i v sále děti obdivovaly po celý den.
Velký dík patří všem, kteří se na přípravě a průběhu jar-
marku podíleli. 

Dne 23. března se některé ženy z našeho klubu podílely 
na velikonočním tvoření se žáky základní školy. 

Dne 12. dubna byla výroční členská schůze klubu senio-
rů s účastí 50 členů. Přítomni byli seznámeni s hospoda-
řením, stavem pokladny a plánem činnosti na rok 2024.  
K dobré náladě nám zahrál pan Černý na harmoniku. 

Dne 24. dubna jsme v Městském divadle Brno zhlédli 
představení Hra, která se zvrtla. 

Dne 10. května jsme si zajeli do Brna na výstavu prací 
floristy Přemka Hytycha a potom jsme se šli podívat do 
Labyrintu pod Zelným trhem. 

Dne 15. května se i naše členky klubu zapojily do sbírky 
Český den proti rakovině. 

Dne 23. května připravila obec pro seniory zájezd. Na-
vštívili jsme zámek v Moravském Krumlově, kde je vysta-
vena Slovanská epopej. 

Ještě jednou děkujeme zastupitelům obce za pěkný zá-
žitek. 
O dalších akcích našeho klubu budou informace ve vý-
věsce u Karlovy pekárny. 

Poděkování: Klub seniorů děkuje zdravotní sestřičce 
Zuzce Zouharové za dlouholetou péči o naše zdraví. 
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25. výročí lůžkového 
hospice v Rajhradě
Vize zřízení lůžkového hospice pro těžce nemocné  
a umírající se zrodila již v roce 1992. Poté, co byl nalezen 
vhodný objekt v areálu kláštera sester Těšitelek Božské-
ho Srdce Ježíšova, začala výstavba za finanční podpory 
dotace z Ministerstva zdravotnictví. Slavnostní otevření  
a vysvěcení nového zařízení pak proběhlo v lednu 1999 
a první pacient byl přijat 8. dubna téhož roku. Během 25 
let své existence poskytl Dům léčby bolesti s hospicem 
sv. Josefa péči 10 498 pacientům.

Posláním hospice je péče o pacienty, u kterých již byly 
vyčerpány všechny možnosti k vyléčení, a ocitli se na 
konci své životní cesty. Úkolem lůžkového hospice je po-
skytnutí pomoci pacientům, kteří z různých důvodů ne-
mohou setrvat v domácím prostředí. Paliativní a hospico-
vá péče zmírňuje příznaky provázející onemocnění tak, 
aby zůstala zachována kvalita pacientova života, aby se 
cítili komfortně, bez bolesti a v bezpečí. O pacienta se 
stará tým lékařů, všeobecných sester, sociálních pra-
covníků, psychologů, duchovních a dobrovolníků. Jsou 
k dispozici 24 hodin denně, každý den v roce. Pomáhají 
tišit bolest, předcházet proleženinám a jsou oporou pro 
pacienta i jeho blízké.

K oslavám 25. let existence Domu léčby s hospicem sv. 
Josefa jsou připraveny akce, na které jsou všichni srdeč-
ně zváni:

26. května 2024 od 18:00
Benefiční koncert Brno Gospel Choir v letním refektáři 
Benediktinského kláštera.

30. května 2024 od 16:00
První Otevřená zahrada – Den dětí a posezení u cimbálu 
v areálu Oblastní charity Rajhrad.

20. června 2024 od 17:00
Druhá Otevřená zahrada – koncert kapely Ivančický Di-
xieland v areálu Oblastní charity Rajhrad.

1. srpna 2024 od 17:00
Třetí Otevřená zahrada – koncert kapely FLEK a opékání 
špekáčků v areálu Oblastní charity Rajhrad.

Podrobné informace naleznete na stránkách 
www.rajhrad.charita.cz

Dům léčby bolesti s hospicem sv. Josefa je jednou ze 
služeb Oblastní charity Rajhrad. Dalšími službami jsou 
Mobilní hospic sv. Jana, Domov se zvláštním režimem 
sv. Luisy, Domácí zdravotní péče, Charitní pečovatelská 
služba, Odborné sociální poradenství, Charitní záchran-
ná síť, Půjčovna pomůcek, Fyzioterapie.
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Pálení čarodějnic  
a koncert Blue Fires
V předvečer prvního máje, na prahu tajuplné Valpuržiny 
noci, uspořádali členové SK Měnín tradiční Pálení čaro-
dějnic. Na organizaci této společenské události se po-
dílelo mnoho lidí a účast veřejnosti byla hojná. Odhady 

hovoří o pěti stovkách účastníků. Chladné počasí před-
cházejících týdnů zázračně ustoupilo, vysvitlo slunce  
a celá akce probíhala v překvapivě jarním duchu. Pále-
ní čarodějnic proběhlo v areálu fotbalového hřiště. Pro 
děti zde byla připravena řada stolních i pohybových her. 
Účastníci měli možnost občerstvit se v místním stánku 
nebo si něco opéci na připraveném ohni. Odpolední pro-
gram ozdobilo vystoupení Měnínských mažoretek pod 
vedením Míši Drlíkové, které se neslo v rytmu nádherné 
Beethovenovy hudby. 

Po mažoretkách nastoupila měnínská kapela Blue Fires. 
Je zajímavé sledovat, jak členové kapely rostou a dospí-

vají. Jejich produkce oslovuje stále širší veřejnost. Bě-
hem prvního bloku písniček poskakovaly na plácku pod 
pódiem hlavně menší děti. Ve druhé části se ke skota-
čícím ratolestem připojili i jejich rodiče. Ve večerním vy-
stoupení pak pod rouškou tmy a světelných efektů vběhli 
na „taneční parket“ ti, o které naši mladí muzikanti stáli 
asi nejvíce, tedy fanoušci z řad jejich vrstevníků. Jejich 
pogování, výkřiky a společný zpěv v „kotlíku“ pod pó-
diem byly pro kapelu jistě velkou odměnou. Za zmínku 
stojí, že Blue Fires věnovali svým posluchačům nejen 
hudbu, ale i „promo špekáčky“, které si účastníci Pálení 
mohli zdarma opéci. 
Během večera došlo i k jedné podstatné události, kte-
rou návštěvníci pochopitelně nedočkavě očekávali, tedy 
upálení čarodějnice. Tu letošní vyrobily děti z mateřské 
školy pod vedením Elišky Hrouzkové a Hany Palánové. 
Byla nádherná, hrozivá a zlá. A krásně hořela. A dobře 
jí tak! 
Velké poděkování patří všem organizátorům této vydaře-
né akce a také Jirkovi Richterovi, který Pálení čarodějnic 
i koncert kapely zvučil a Honzovi Sedláčkovi, který se 
staral o světelné efekty.

-oz-
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Jarní koncert  
pěveckého sboru  
v měnínském kině
Ve čtvrtek 16. května proběhl v kině jarní koncert našeho 
pěveckého sboru. Sál, který praskal ve švech, si vysle-
chl několik písniček v podání žáků a pedagogů základní 
školy, jejich příbuzných a přátel. Písně byly svěží a dra-
maturgicky vhodně poskládané, pěvci zpívali s nadše-
ním a celé představení mělo velký spád. Pozornějším 
posluchačům neuniklo, že pěvecký sbor tvoří tři odlišné 
skupiny hlasů: soprány, alty a basy. Ty se v písních vše-
lijak střídaly a doplňovaly. Na tvářích zpěváků bylo vidět, 
že být součástí takového složitého hudebního stroje je 
pro ně velká výzva, ale i zábava. Celé představení mělo 
radostnou a uvolněnou atmosféru. V publiku byli nejen 
učitelé, rodiny a známí našich pěvců, ale přijeli diváci do-
slova zdaleka široka. Všichni se náramně bavili a ani si 
nevšimli, že se vlastně stali součástí jakéhosi hudební-
ho workshopu. Mnozí z nich se totiž v závěru koncertu 
ocitli sami na jevišti. Koncert měl velký úspěch, potlesk 
nebral konce a došlo i na závěrečné „standing ovation“. 
Poděkování tak patří nejen úžasným zpěvákům, ale také 
úžasnému publiku. Úspěch veřejného představení totiž 
spoluvytvářejí všichni zúčastnění. 

-oz-
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Máte doma fotky 
z Měnína?
Do připravovaného kalendáře na rok 2025 hledáme staré 
fotografie z Měnína - budovy, obchody, náves, moment-
ky rodin apod. Máte takové skvosty doma? 

Oskenované fotky můžete posílat na starosta@menin.cz 
nebo je osobně donést do kanceláře starosty. My si je 
oskenujeme a vrátíme.
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Bouldering 
za oponou
Letos jsme prodloužily kroužky boulderu o jeden měsíc. 
Pravda je, že pěkné počasí nás láká spíše být venku než 
uvnitř. Nicméně pro zájem dětí jsme výjimečně vedly 
kroužky až do května.  
A konečně mohu napsat vedly, protože můj jednočlenný 
team se rozšířil o skvělou „novou“ instruktorku lezení na 
umělých stěnách Dagmar Hradilovou. Tuto velkou po-
moc jsem velice uvítala já i děti. Je dobré mít skvělou 
parťačku, která je plná nadšení, nápadů a taky lezeckých 
zkušeností. To vše bylo umožněno díky podpoře Sokola 
Měnín. A protože jsme teď na děti dvě, zkusila jsem pon-
dělní a středeční tréninky spojit. Díky pěknému počasí lze 
část tréninku vést i venku, kde děti spíše objevují své po-
hybové a postřehové dovednosti.  Druhá půlka v té chvílí 
vybrušuje své schopnosti na stěně. Pokud je volný sál, 
využíváme i ten k různým aktivitám, takzvaným výzvám, 
kde zkoušíme svoji hybnost, rychlost, postřeh a snažíme 
se potrénovat všechny svaly v těle. A také vzájemnou 
spolupráci, protože i o tom je lezení.

Od června bude stěna, co se týče kroužků zavřená a za-
čneme opět na podzim. Lézt je pak možné po telefonické 
domluvě. A vzhledem k tomu, že jsme nově klimatizo-
vaní, může býti lezení uvnitř v létě vcelku příjemnou zá-
ležitostí. Určitě se tam budeme scházet, pokud zrovna 
nebudeme někde na skalách, protože jaro je v rozpuku a 

skalní sezóna je v plném proudu. A to je teprve ta pravá 
krása lezení, pobyt v přírodě, dotek skal. Ale to už je jiný 
příběh….

Co se týče stěny, bude opět součástí příměstského tá-
bora, pořádaného Sokolem Měnín. Dětem se zde bude 
věnovat právě „nová“ instruktorka. Po příměstském tá-
boru bude probíhat klasická údržba stěny, sejmutí všech 
chytů,  jejich mytí a následné stavění nových cest, což je 
z toho to nejkrásnější. Letos mám v plánu přizvat některé 
starší a zkušenější děti, aby se s naší pomocí pokusily 
postavit nějaké výzvy pro sebe a ostatní děti.
 
 Krásné léto všem,

Romča

www.boulderingzaoponou.cz
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Mini přípravka
Jsme dvě mámy, které si řekly, že nebudou jen sedět  
a koukat!

Při doprovázení starších synů na tréninky přípravek se 
naši mladší kluci spadající do mini přípravky nudili. A tak 
jsme se rozhodly, že založíme mini přípravku a budeme 
se těm mladším dětem věnovat. 
Již druhým rokem proto děláme tréninky malých fotbalis-
tů tzv. mini přípravky. 
Děti ve věku 4-6 let se rozvíjí, potřebují kontakt, vedení  
a týmovou spolupráci. Proto naše tréninky děláme tak, 
aby děti bavily. Zaměřujeme se na kontakt dětí mezi se-
bou v návaznosti na hru, soupeření, dovednosti. Sou-
částí tréninků jsou rozcvičky, hry s míčem, rychlostní hry, 
slalomy. Nakonec vše vždy ukončíme fotbalovým mini 
zápasem. 

Když budeš chtít, od září opět začneme! Info najdeš ve 
školce a na Facebooku 

Petra Blahová a Pavla Fukačová

Mladší přípravka
Zimní tréninky a halová liga
V zimním období jsme pravidelně každé úterý a pátek 
chodili trénovat do sportovní haly. Děti si tak mohly udr-
žet kondici a mohly se neustále zlepšovat i přes chladné 
počasí venku. Tréninky byly zaměřeny na základní fot-
balové dovednosti, ale i na budování týmového ducha  
a přátelství mezi hráči.
Do poloviny března jsme pravidelně hráli zimní halovou 
ligu mladších přípravek v Žabčicích, kde jsme celkově 
odehráli osm sobot. I když některé zápasy výsledkově 
nedopadly podle našich představ, zejména kvůli ne-
mocem některých dětí, nebrali jsme to jako neúspěch.  
V této věkové kategorii je pro nás prioritou, aby děti měly 
radost ze hry a učily se nové dovednosti.

Integrace mini přípravky
Během zimní sezony jsme také začali zapracovávat děti 
z mini přípravky, aby se postupně zapojily do pravidel-
ných zápasů a tréninků. Tento krok je důležitý pro jejich 
fotbalový růst a plynulý přechod do starší kategorie, kde 
budou mít možnost získat více herních zkušeností a se-
bevědomí na hřišti.

Jarní sezona
Se začátkem dubna se nám opět rozběhla i jarní část 
sezony. Do poloviny června nás čeká celkem jedenáct 
zápasů, které budeme hrát na různých hřištích. Tréninky 
máme pravidelně každou středu a pátek na hřišti v Mě-
níně.
Naše tréninky se zaměřují nejen na základní fotbalová 
cvičení, jako je vedení míče, přihrávky a zakončení, ale 
také na budování týmového ducha. Snažíme se z dětí 
udělat kamarády a vytvořit jeden kolektiv, který vždy 
potáhne za jeden provaz. Děti se tak učí, že fotbal není 

jen o individuálních dovednostech, ale také o spolupráci  
a vzájemné podpoře.

Závěr
Jsme velmi hrdí na pokroky, které děti během zimní  
a jarní sezony udělaly. I přes některé nezdary v zápasech 
věříme, že každý trénink a zápas je pro ně cennou zku-
šeností. Děkujeme rodičům za podporu a těšíme se na 
další společné fotbalové zážitky.
Pokud máte jakékoliv dotazy nebo chcete děti přihlásit 
na tréninky, neváhejte nás kontaktovat na fotbalmenin@
seznam.cz. Nyní hledáme především děti ročníku 2015 
až 2017. Společně můžeme dosáhnout velkých věcí,  
a především dát dětem radost z pohybu a týmové hry. 
Trénujeme každou středu a pátek od 16:00 do 17:30. 
Stačí přijít a vyzkoušet si, jaké to je být malým fotbalis-
tou, nebo malou fotbalistkou. Rádi vás mezi sebou uví-
táme.

Trenéři mladší přípravky SK Měnín
František Koudelka
Miroslav Semerád
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Starší přípravka
Starší přípravka po výhře 1:24 v Pozořicích proti jejich B 
týmu, kdy poprvé a naposledy za jarní sezónu nastoupila 
v plném počtu. Bohužel poté někteří stále bojovali s an-
gínami, nachlazením či drobnými úrazy. 

David Fukač, Lukáš Zedníček, Veronika Kiršová, Valerie Bogodczová,  
Matyáš Zeman, Maksym Mysar, Miroslav Semerád, Matyáš Hort,  
Jan Václavek a Marek Alfieri. 

SK Měnín – tým B Popis horní řada zleva:  Erik Škubica, Aleš Kolaja, Šimon Odrážka, Adam Popela, 
Jan Jurczyga, Zdeněk Vaňkovský, Tomáš Hrdý, Jiří Bednář, Zdeněk Vykouřil, 
Ladislav Riedl, trenér Miroslav Kundera a Roman Černý
Dolní řada zleva: Jakub Jochman, Michal Otáhal, Lukáš Strava, Jan Adámek, 
Václav Šorma, Petr Kysel
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SOKOL MĚNÍN
HÁZENÁ DRUŽSTVO  
MLADŠÍCH ŽAČEK
Pokračujeme v soutěžních turnajích Jm. ligy. Níže rychlý re-
port z jednotlivých turnajů.

Kuřim 18. 3. 2024 – první ze dvou soutěžních turnajů  
v kuřimské hale byl stále více méně v naší režii, až na zá-
pas s týmem Kuřim A, kde jsme se dostali do psychické 
nepohody a po spoustě neproměněných příležitostí jsme 
nakonec remízovali. Výsledky jednotlivých utkání: Měnín – 
Bohunice B 10:6, Měnín – Ivančice 16:9, Měnín – Kuřim A 
6:6, Měnín – Kuřim B 13:4

Kuřim 14. 4. 2024 – další kolo ligy opět v kuřimské hale 
bylo horší kopií předchozího turnaje. Vyšlo nám pouze 
utkání s Ivančicemi a Bohunicemi B. Zápas s Kuřimí A byl 
opět vyrovnaný a nakonec jsme byli rádi za remízu. Zá-
pas s Kuřimí B nám nevyšel úplně, velké množství chyb  
a neproměněných šancí zapříčinilo naši první prohru  
v jarní části sezony. Výsledky utkání: Měnín – Bohunice B 
9:6, Měnín – Ivančice 15:12, Měnín – Kuřim A 11:11, Měnín- 
Kuřim B 7:9

Bohunice 28. 4. 2024 – náš nejméně povedený turnaj  
v jarní části sezony. Podařilo se nám sice opět porazit Kuřim 
B a Bohunice B, ale zbylé dva zápasy nám nevyšly a byly  
z toho dvě prohry, takže z toho byl nejmenší bodový zisk ze 
všech turnajů. V důsledku toho se tabulka velmi vyrovnala 
a bylo jasné, že rozhodne poslední turnaj v Ivančicích. Vý-
sledky utkání: Měnín – Kuřim B 7:4, Měnín – Ivančice 13:17, 
Měnín – Bohunice B 14:11, Měnín – Kuřim A 14:16

Ivančice 25. 5. 2024 – Poslední a rozhodující turnaj le-
tošní sezony. Sem jsme odjížděli s tím, že musíme před-
vést výrazně lepší hru než v posledních utkáních. Ivanči-
ce byly doma a chtěly se také předvést a Kuřim si na nás 
také dost věřila. Poslední tréninky před turnajem jsme pi-
lovali hlavně obranu, která poslední dobou pokulhávala. 
Už první zápas s Kuřimí B ukázal, že to byla dobrá volba. 
Holky od začátku výborně bránily a dávaly góly a bylo  
z toho první vysoké vítězství 15:6. V dalším zápase jsme 
nastoupili proti domácím Ivančicím. Ty sice měly také 
chuť vyhrát, ale my jsme nic takového nehodlali připus-
tit. Od začátku byl zápas v naší režii a po poločase 8:3 
jsme vyhráli 14:7. V dalším utkání jsme porazili Bohunice 
B 12:2 a v posledním utkání jsme se naposledy poměřili  
s Kuřimí A. Ani tady holky nedovolily soupeřkám jít do ve-
dení a po celou dobu jsme udávali tempo hry. Důslednou 
obranou a proměňováním šancí jsme nakonec udolali sou-
peře vysoko 11:5. V posledním turnaji sezony jsme dokázali 
4x  vyhrát a potvrdili tak první místo ve stříbrné skupině Jm. 
ligy mladších žaček se ziskem 32 bodů. 

Turnaj v Ivančicích potvrdil to, co jsme celou dobu jako 
trenéři věděli. Holky, pokud si to nepokazily samy, byly 
neporazitelné, a to taky ukázaly. Tímto turnajem se zá-
roveň některá děvčata rozloučila s družstvem mladší 
žaček a po prázdninách přecházejí do družstva starších 
žaček. Výsledky a forma holek naznačují, že v příští se-
zoně budeme mít opravdu silný tým starších žaček a my 
jim budeme přát spoustu úspěchů. Jako trenéři budeme 
pokračovat s těmi mladšími a pokusíme se navázat na 
povedenou letošní sezonu. 

Teď nás ještě čeká turnaj 15. 6. 2024 v Hostěrádkách 
určený pro holky 2012 a mladší, poté ještě slavnostní 
ukončení sezony, a pak zasloužený odpočinek před další 
sezonou.
Závěrem chci poděkovat všem, kteří nám v letošní sezo-
ně pomáhali a samozřejmě také všem rodičům, kteří nás 
vždy vydatně podporovali z hlediště.

Detailnější informace o zápasech najdete na strán-
kách www.hazenamenin.cz

Pokud máte doma děvčata ročníků 2012, 2013 a 2014 se 
zájmem o sport, zkuste je přivést k nám. Další informace 
najdete i na Facebooku: Házená- Sokol Měnín.      

Jiří Dolina

Nesoutěžní turnaj 
mladších žaček,  
Měnín 18.5.2024
 
Protože nám nevyšla účast na turnaji ve Velké nad Velič-
kou, rozhodli jsme se uspořádat stejný turnaj u nás v Mě-
níně. Turnaj byl určen pro děvčata ročníku 2012 a mladší. 
Za nás nastoupila všechna mladší děvčata a přišly nám 
pomoct i čtyři holky z Hostěrádek, které s námi budou  
v příští sezoně hrát.

Pozvání na turnaj přijali týmy Kunovic, Bohunic, Juliáno-
va a dva slovenské týmy Slovan Modra a HKM Šurany.

První zápas jsme odehráli proti družstvu Bohunic. V úvo-
du opatrného utkání jsme nedokázali najít recept na sou-
peřovu obranu, ale úplně stejně se trápil soupeř. Chyby 
na obou stranách a neproměněné šance způsobily, že 
toto utkání skončilo nízkým výsledkem 4:4, kdy vyrovná-
vací branka soupeře padla v posledních třiceti vteřinách 
zápasu. 
K dalšímu utkání jsme nastoupili proti týmu SHK Kuno-
vice. Toto utkání už bylo v rychlejším tempu a holky už 
se více prosazovaly. Díky důsledné obraně a nové bran-

pokračování na str. 31
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Házená
Mini TJ Sokol Měnín
Družstvo MINI TJ Sokol Měnín na domácím turnaji  
ve sportovní hale Měnín 13.4.2023

kářce Marušce se podařilo udržet náskok až do konce  
a utkání tak skončilo naší výhrou 10:7.

Třetí utkání nás postavilo proti slovenskému týmu HKM 
Šurany. Soupeř už od začátku předváděl velmi rychlou 
házenou, na což jsme nedokázali po celou dobu najít re-
cept. Po každé naší chybě, následoval rychlý protiútok, 
zakončený většinou gólem na naší straně. A protože na-
šich chyb bylo opravdu hodně, skončilo utkání hrozivým 
skóre 3:22 pro Šurany.

K dalšímu utkání jsme nastoupili proti druhému sloven-
skému týmu HO Slovan Modra. Tento tým ovládl tento 
turnaj a my jsme čekali, jak si s tím poradí naše holky. 
Oproti předchozímu utkání dokázaly holky více bránit  
a dávat i góly. Bylo sice patrné, že soupeř má navrch 
ve všech házenkářských dovednostech, ale holky to ne-

vzdávaly, i když už výrazně prohrávaly. Utkání skončilo 
naší prohrou 6:13, ale my jsme byli spokojeni, protože šlo 
o silného soupeře a proto tento výsledek není tak špatný.

K poslednímu zápasu jsme nastoupili proti týmu Sokol 
Juliánov. Tento tým byl postaven před pár týdny a bylo 
vidět, že se holky teprve učí velkou házenou. Nechali 
jsme na hřišti jen ty nejmladší, ale i tak bylo nakonec vi-
dět spoustu gólů do soupeřovy branky. Holky zjistily, že 
když se nebojí a zkouší, tak to jde a výsledky se dostaví. 
Utkání skončilo naší výhrou 19:3, ale v tomto utkání ne-
šlo až tak o výsledek, ale o navození správné házenkář-
ské atmosféry pro oba týmy, což se myslím podařilo.

dokončení ze str. 30
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HÁZENÁ DRUŽSTVO  
STARŠÍCH ŽÁKYNÍ
Rádi bychom vás informovali o úspěších našich starších 
žákyň během letošní sezóny, které přinesly mnoho ra-
dosti, emocí a důležitých zkušeností pro náš klub.

Naše dívky se zúčastnily dvou významných soutěží – 
krajské Jihomoravské soutěže a celostátní Žákovské ligy 
starších žaček. Úspěšný postup do celostátní ligy star-
ších žaček je pro náš klub historickým milníkem. Přesto-
že jsme se v této lize umístili na posledním místě, získali 
jsme cenné zkušenosti, které hodláme využít v nadchá-
zející sezóně.

V krajské Jihomoravské lize se náš tým umístil na čtvr-
tém místě tabulky. Během jarní části sezóny jsme dlouho 
usilovali o třetí místo, bohužel nám však velká nemoc-
nost během dvou turnajů znemožnila boj o tuto pozici. 
I přesto patří našim dívkám velká gratulace za krásné 
čtvrté místo.

Děkujeme všem hráčkám za jejich úsilí a obětavost, kte-
rou v této sezóně prokázaly. Těšíme se na další úspěchy 
v následujících soutěžích.

JIHOMORAVSKÁ LIGA ST. ŽÁKYNÍ 

CELKOVÉ POŘADÍ Z V R P SKÓRE B

1. HK Ivančice 40 39 1 0 847:429 79

2. SK Kuřim 40 20 6 14 608:603 46

3. Tatran Bohunice 40 18 1 21 576:626 37

4. Sokol Měnín 40 10 6 24 471:593 26

5. HK Hodonín 40 5 2 33 419:670 12

CELOSTÁTNÍ LIGA ST. ŽÁKYNÍ 

CELKOVÉ POŘADÍ Z V R P SKÓRE B

1. HC Zlín A 24 22 2 0 561:316 46

2. DHC Plzeň 24 23 0 1 588:304 46

3. DHC Slavia Praha 24 22 0 2 551:254 44

4. HK Slavia VŠ Plzeň 24 20 1 3 492:319 41

5. Sokol Písek 24 17 1 6 519:408 35

6. HC Zlín B 24 17 0 7 506:434 34

7. HBC JVP Strakonice 
1921

24 16 1 7 515:436 33

8. DHK Zora Olomouc 24 15 1 8 511:416 31

9. TJ Sokol Velké Meziříčí 24 15 1 8 469:452 31

10. HC Milevsko, z.s. 24 15 0 9 453:413 30

11. HK Ivančice 24 14 0 10 456:357 28

12. DHK Baník Most 24 10 2 12 363:434 22

13. SHK Kunovice 24 10 2 12 351:383 22

14. HC Hvězda Cheb 24 10 1 13 354:392 21

15. SK Žeravice 24 9 0 15 429:470 18

16. SHK Veselí n.M. 24 9 0 15 379:479 18

17. Házená Jindřichův 
Hradec

24 8 1 15 342:419 17

18. SK Kuřim 24 7 2 15 392:482 16

19. HC Háje 24 6 3 15 418:525 15

20. Házená Kynžvart 24 6 1 17 409:548 13

21. T.J.Sokol Klimkovice 24 5 1 18 364:530 11

22. Tatran Bohunice 24 5 0 19 364:476 10

23. TJ Sokol Kobylisy II. 24 4 0 20 330:527 8

24. TJ Sokol Poruba 24 3 1 20 309:437 7

25. Sokol Měnín 24 1 1 22 304:518 3

Tým hrál ve složení:
Trenéři: Richard Šenkyřík, Martin Gargulák
Hráčky: Marita Sýkorová, Michaela Garguláková, Eliška Odrážková, Šárka 
Filková, Nikola Holíková, Eliška Urbánková, Denisa Pavelková, Karolína Střílková, 
Vanesa Aujezdská, Nela Palečková, Anička Horká. 

Tým dále doplňovaly hráčky: Adéla Ondráčková, Tereza Richterová, Denisa 
Hrouzková, Natálie Berešová, Marie Šillerová, Monika Rysková, Julie Flajzarová, 
Ema Vávrová, Beáta Robešová, Nikol Trefílková
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LIGA VYSOČINY 
MLADŠÍCH 
DOROSTENEK
Vážení čtenáři,

s radostí vás informujeme o úspěších našich mladších 
dorostenek, které odehrály svou první sezónu v krajské 
lize Vysočiny. Po přechodu z kategorie starších žákyň 
jsme tým posílili o několik hráček z Újezda u Brna, což 
nám umožnilo vytvořit silný a konkurenceschopný tým 
a zároveň tím navázat na výbornou spolupráci s tímto 
klubem.

Podzimní část sezóny byla především o sbírání zkuše-
ností a adaptaci na nový styl hry a vytížení během zápa-
sů. Přechod z žákovské kategorie byl velkou změnou, ale 
naše hráčky se s ní úspěšně vypořádaly. Během podzimu 
jsme se připravovali na jarní část sezóny, která přinesla 
mnoho úspěchů.

Během jarní části sezóny jsme byli na domácí půdě 
stoprocentní, ani jeden domácí zápas jsme neprohrá-
li. Celkově jsme za celou sezónu podlehli na domácí 
půdě pouze jednou, a to týmu z Vršovic. Na venkovních 
hřištích jsme sice čelili větším výzvám, ale i tak se nám 
podařilo dosáhnout skvělých výsledků. Díky odhodlání  
a úsilí našich hráček jsme vybojovali krásné čtvrté místo 
se ziskem 13 bodů, což nám poskytlo pevné základy pro 
nadcházející sezónu.

Děkujeme všem hráčkám za jejich nasazení a obětavost, 
a také všem fanouškům za podporu.

LIGA VYSOČINY MLADŠÍCH DOROSTENEK 

CELKOVÉ POŘADÍ Z V R P SKÓRE B

1. DHK Slavoj Žirovnice 12 10 0 2 417:293 20

2. Sokol Vršovice B 12 9 0 3 330:295 18

3. TJ Kovofiniš Ledeč n.S. 12 8 1 3 374:288 17

4. Sokol Měnín 12 6 1 5 364:329 13

5. SK Kuřim 12 6 0 6 343:363 12

6. TJ Sokol Chrudim 12 2 0 10 249:322 4

7. SK Polička 12 0 0 12 237:424 0

Tým hrál ve složení:
Trenéři: Richard Šenkyřík, Martin Gargulák
Hráčky: Lucie Pokorná, Aneta Baráková, Marita 
Sýkorová, Adéla Pospíšilová, Veronika Odrážková, 
Sára Višková, Karolína Závišková, Šárka Filková, 
Karolína Střílková, Simona Brestyaková, 
Nela Palečková, Michaela Garguláková

Datum Domácí Hosté Výsledek

1.kolo SK Kuřim Sokol Měnín 32:31

2.kolo DHK Slavoj Žirovnice Sokol Měnín 43:25

3.kolo TJ Sokol Chrudim Sokol Měnín 23:27

4.kolo Sokol Měnín Sokol Vršovice B 28:30

5.kolo SK Polička Sokol Měnín 21:34

6.kolo Sokol Měnín TJ Kovofiniš Ledeč n.S. 26:26

7.kolo Sokol Měnín SK Kuřim 44:23

8.kolo Sokol Měnín DHK Slavoj Žirovnice 33:28

9.kolo Sokol Měnín TJ Sokol Chrudim 29:27

10.kolo Sokol Vršovice B Sokol Měnín 26:19

11.kolo Sokol Měnín SK Polička 45:20

12.kolo TJ Kovofiniš Ledeč n.S. Sokol Měnín 30:23

S potěšením vám oznamujeme, že pro příští sezó-
nu otevíráme novou kategorii starších dorostenek  
s registrací do II. ligy mladších a starších dorostenek. 
Tým odehrál skvělou sezónu a my se společně těší-
me na další úspěchy v příštím roce.
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SPORT
SOKOL MĚNÍN MUŽI 
2023/2024
Na podzim byl po roce obnoven tým mužů v Měníně  
v značně obměněné sestavě oproti té předchozí. Po po-
čátečních neúspěšných pokusech o vítězství v průběhu 
podzimní části sezóny se na jaře podařilo získat 4 body 
při vítězství na půdě Hostěrádek v poměru 28:22 a také 
díky domácí výhře proti celku Juliánova 30:25. Přestože 
se tým v první sezóně umístil na chvostu Jihomoravské 

ligy, tak za zmínku stojí zisk prvního a druhého místa  
v tabulce střelců, a to konkrétně Davida Šilhavého  
a Františka Sedláčka. Těší nás, že i když jsme zpočátku 
určitě nenaplnili představy měnínského publika, tak na 
nás nezanevřeli a podporovali nás i dále. Věříme, že dal-
ší sezóna bude lepší a přilákáme do týmu více mladých 
hráčů, což je hlavní myšlenka našeho projektu. Během 
letní přípravy chceme pořádat domácí turnaj, na kterém 
se, doufám, potkáme v co největším počtu nejen hráčů, 
ale především diváků. Poděkování patří nejen hráčům, 
ale především členům vedení Sokola Měnín a měnínské 
házené, kteří nám umožnili se opět bavit házenou.

42,195 km
MARATONSKÝ BĚH 
K NAROZENINÁM
Letos v květnu se konal již 29. ročník Pražského me-
zinárodního maratonu Prague International Mara-
thon, kterého se zúčastnil i Vladimír Mares.  Přináší-
me rozhovor s ním těsně po úspěšném absolvování 
tohoto běžeckého závodu.

Laďo, obrovská gratulace k životnímu výkonu! Řekni 
nám, jak dlouho běháš a kdy tě napadlo, že bys mohl 
zaběhnout maraton? 
Běhám s přestávkami v podstatě od mládí, ale pravidel-
ně jsem začal běhat v roce 2019. Vstávám ráno v 03:45 
a běžím 8-9 km tady v okolí Měnína. Běhám za každého 
počasí a opravdu každý den. Letos v únoru jsem si pře-
četl na internetu, že se v Praze běží maraton s meziná-
rodní účastí a že se může přihlásit každý. Datum bylo 
05.05.2024 a to já mám zrovna narozeniny! Tak jsem si 
řekl, že se zkusím přihlásit.

Připravoval ses nějak? Přece jenom 9 km není 42.
V podstatě jsem se nijak nepřipravoval, jen jsem si vy-
hledal nějaké rady a informace o tom, s čím by měl člo-
věk před maratonem počítat. Přečetl jsem si, že pokud 
opravdu běhám každý den, tak tělo je na zátěž zvyklé 
a nemusím délku běhu zvyšovat. Pokud si udržím svoje 
tempo a nebudu mít nějaký zdravotní problém, měl bych 
maraton zaběhnout. 

Jak to v Praze probíhalo? 
Do Prahy jsme museli jet už v sobotu (maraton se běžel 
v neděli 05.05.24) protože bylo nutné potvrdit rezervaci 
a vyzvednout si moje startovní číslo. Na něm bylo na-
psané, v jakém koridoru budu startovat a byl v něm za-
budovaný jednorázový čip, který sloužil i k měření času. 
Byl jsem domluvený s kolegou z práce, který se na ma-
raton chystal už počtvrté a ten mi hodně poradil kde, co 
a jak najdu. V neděli byl start na Staroměstském náměstí 
v 9 hodin, ale protože startovalo víc než 8000 lidí a já 
startoval až z posledního koridoru, startem jsem proběhl 
o skoro půl hodiny později. Musím říct, že nálada byla 

úžasná a počasí ukázkové. K dispozici nám byli tzv. vo-
diči, kteří běželi s námi a pomáhali nám udávat tempo. 
Pomáhali nám, radili, povzbuzovali. Bez jejich podpory 
by byl běh daleko těžší. Věděl jsem, že pokud poběžím  
v jejich blízkosti, určitě doběhnu. 

Měl jsi nějakou krizi? 
Krizi jsem vůbec žádnou neměl, ani žádné zdravotní potí-
že! Běžel jsem stále svým tempem a běželo se mi dobře. 
Musím vyzvednout opravdu skvělé kamarádské prostře-
dí, které při běhu panovalo, běžci si pomáhali navzájem, 
povzbuzovali jsme se a hodně nám pomáhali i diváci, 
kterých byla plná Praha. 

Jak ses cítil, když jsi viděl cíl?
Cíl byl úžasný, posledních 100 metrů po modrém koberci, 
to jsem si opravdu vychutnal! Můj cílový čas byl 4:58:19, 
celkové umístění 5024. a umístění podle věku 132.
Můj čas byl dokonce o půl hodiny rychlejší, než jsem si 
při přihlášce napsal. 
Musím poděkovat i svému „doprovodnému týmu“, který 
se mnou do Prahy jel, doprovázel mě a povzbuzoval i na 
trati. Je super, že mám takové kamarády. Splnil jsem si 
sen. Teď už si budu běhat pro radost! 

Gratulujeme a přejeme ještě hodně radostných kilometrů.
Zdeněk Jochman

Zdeněk Vykouřil



INZERCE

w w w . l a d e n i . w e b n o d e . c z
+420 608 609 221

MASÁŽE Hluboký dotek
vŮNÍ

KraNIOSAKRÁLNÍ
LADĚNÍKlasické relaxační

Vědomé celostní
Jemná masážní
technika s aroma oleji

Terapeutická metoda
cesta k rovnováze

MASÁŽE
A
TERAPIE

Luc i e  Sobo t ková

          dušeLadění

energetické ČTENÍCesta Ženy jsem lÁVOVÉ KAMENY
Vědomý rituál pro ženy propojení 
dechu srdce lůna

Laskavá terapeutická cesta do
příčiny toho, co se člověku děje

Masáž nahřátými lávovými
kameny

Telnice út a čt Brno pá

NA JIŽNÍ MORAVĚ JSEM DOMA!

RODINNÝ DŮM určený ihned k nastěhování či k menší rekonstrukci
STAVEBNÍ POZEMEK nebo pozemek s domem k demolici
REKREAČNÍ NEMOVITOST (vinný sklep, chatu, chalupu)
ZAHRADU či ornou půdu pro rekreační a pěstitelské účely

AKTUÁLNĚ POPTÁVÁM: 

JAN VYSTOUPIL
jan.vystoupil@jrsreal.cz 
www.janvystoupil.cz
+420 774 999 016

✓
✓
✓
✓

 

Papírna Moudrý, s.r.o. Židlochovice 
nabízí: 
Domácí práci – balení výrobků. 
Podmínkou balení jsou dostatečné 
prostory na kompletaci a vlastní 
odvoz materiálu.  Vhodné pro 
všechny věkové kategorie. Odběr 
možný ihned. Informace u pana 
Sapíka ve skladu firmy na Nádražní 
ul. 56 v Židlochovicích nebo na 
telefonním čísle 720 980 761.  
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